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De eerste maand van het nieuwe 
jaar is alweer voorbij. Een jaar dat 
begonnen is zoals het vorige jaar 
helaas eindigde; vol onzekerheden 
vanwege de coronacrisis. Door 
de lockdown kunnen we ons niet 
vrij bewegen zoals we dat zouden 
willen. En natuurlijk niet te vergeten 
de economische malaise die ook 
onze lokale ondernemers treft. 
Laten we hen, daar waar mogelijk 
en van toepassing, zoveel mogelijk 
ondersteunen! En denk ook aan 
andere mensen die onze aandacht 
verdienen, zoals ouderen en 
hulpbehoevenden.

IN MEMORIAM
In januari bereikte ons het droevige 
bericht dat Hennie Leefers is 
overleden. Al vele jaren mogen 
wij als buurtkring gebruik maken 
van de gastvrijheid van de familie 
Leefers voor de organisatie van 
de winterbarbecue. Wij wensen 
de familie veel sterkte toe in deze 
moeilijke periode.

NIEUW VLEERBÖSKE
Er is een nieuw vleerböske geplant 
op de Usseler Es, ook wel bekend 
als het Maurits Beumke. De oude 
vlierstruik was helaas dood. Buurtkring 
Usselo wil graag deze plek, midden 
op de es, in ere houden omdat prins 
Maurits hier zijn kamp heeft gehad. 

En daarmee dus een stukje historie 
van Usselo bewaren. Misschien voor 
u een mooie aanleiding om weer 
eens een gezonde wandeling te 
maken over onze mooie Usseler Es. 
Op pagina 25 vindt u meer over het 
vleerböske. 

“ Ondanks de lockdown         
zijn er ontwikkelingen.”

ENERGIETRANSITIE
In het vorige Rondje Usselo 
heeft u kunnen lezen dat we in 
gesprek zijn met de gemeente 
over de energievisie. Bij deze wil 
ik u nogmaals vragen om met ons 
mee te denken over een leefbare 
oplossing met betrekking tot het 
opwekken van duurzame energie. 
Bijvoorbeeld: waar zou duurzame 
energie opgewekt kunnen worden 
en wat zou daartegenover moeten 
staan? Daarnaast willen we in 

Op vertoon van deze advertentie ontvangt 

u 10% korting op heel veel artikelen.

info@usselo.nl | www.usselo.nl | www.facebook.com/buurtkringusselo

kaart brengen wat we in Usselo al 
doen met betrekking tot duurzame 
energie, zodat we op een juiste 
wijze het gesprek met de gemeente 
kunnen voeren. Op pagina 8 leest u 
hoe u hierbij kunt helpen om wellicht 
de regie te houden op het plaatsen 
van windmolens en/of zonnevelden. 
 
VERSTERKING COMMISSIES
We zijn verheugd dat onze 
Commissie Natuur, Toerisme en 
Recreatie is versterkt met Ruud van 
Bakel en Hans Leusink. En dat Elsberth 
Dirkzwager en Gerrit-Jan Hunting zijn 
toegetreden tot de redactie van 
Rondje Usselo, ook een van onze 
commissies. Deze commissies zijn 
belangrijk voor de leefbaarheid van 
het dorp, uw welzijn en de verbinding 

tussen inwoners. Beide commissies 
zoeken nog meer leden, lees de 
oproepen in dit Rondje Usselo. Heren 
en dame, samen met jullie beide 
commissies, veel succes!

OPSCHOONDAG 
Op zaterdag 20 maart is de 
Landelijke Opschoondag waar 
Usselo ook weer aan meedoet, mits 
dat kan binnen de dan geldende 
coronamaatregelen. Laten we 
samen proberen ons dorp zoveel 
mogelijk te ontdoen van al het 
zwerfafval. Kijk voor meer informatie 
op pagina 27 en doe mee!

Met vriendelijke groet, 
Herman Tabor 
Voorzitter Buurtkring Usselo
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en onderwijzeres Engels. Ook heb ik 
een eigen hotelletje gerund tot 2015. 

Toen werd mijn moeder Joke 
Robers-Schouwink ziek, ze heeft 
Alzheimer. Ik ben teruggekomen en 
we hebben hier samengewoond in 
het zomerhuisje, maar dat was te 
klein. De woonunits ernaast waren 
een uitkomst. Zo zijn we nog 3,5 jaar 
samen geweest voor ze opgenomen 
werd. Begin 2019 kon ik weer 
aan mezelf denken. Er kwam een 
vacature bij RIBW als begeleider bij 
ATC Salland. Ik kreeg de baan en na 
1,5 jaar een vast contract. Ik heb het 
er erg naar mijn zin en ben nu bezig 
met de studie Social Work.

JE HEBT EEN IDEE 
VOOR EEN VOEDSELBOS 
IN USSELO, VERTEL! 
Gedurende mijn ervaring in 
de tropen heb ik veel gewerkt 
met ‘agroforestry’. Ik ontdekte 
eigenlijk pas kort geleden dat dit 
in Nederland vertaald wordt naar 
‘voedselbossen’. Het kan geen 
toeval zijn dat ik, nadat ik een 
Boekeloër had bezocht die ook met 
een voedselbos bezig is, opeens een 
brief las van de provincie Overijssel: 
‘Project 1,1 miljoen bomen’, waarbij 
de provincie mensen oproept om 
bomen te planten en één groot 
stuk grond van dit project ligt… 
aan de Schaddendijk! Ik heb de 
provincie aangeschreven en in 
de ‘boswhatsappgroep’ mensen 

opgeroepen om mee te doen om 
hier een gezamenlijk project van 
te maken waarop ik verschillende 
enthousiaste reacties kreeg. Maar 
helaas kreeg ik als antwoord van 
de provincie dat er al mensen zijn 
die aanspraak maken op dit stuk 
grond. Dus hoe dit verder gaat 
weet ik nog niet.
 
HOE BELEEF JE 
DE CORONATIJD? 
Ik ben zelf twee weken ziek geweest, 
maar heb dit niet als heel erg 
ervaren. Het is een vervelende 
tijd voor mensen als mijn moeder, 
die in een tehuis woont en om 
de haverklap geen bezoek mag 
ontvangen omdat de afdeling in 
quarantaine zit. 

Ook voor de mensen met wie ik werk 
is het vervelend. Gelukkig mogen 
we nu gewoon werken en is voor 
velen de rust wedergekeerd. Ik kan 
er lekker uit met de hond, waarbij ik 
ook nog vele buren leer kennen. 

WAT DOE JE IN 
JE VRIJE TIJD?
Ik houd van wandelen, dansen, 
lekker in de tuin bezig zijn en films 
kijken met mijn dochters en vriend.

WIE NOMINEER JIJ 
VOOR HET VOLGENDE 
RONDJE USSELO?
Ernestine Janzen, vanwege haar 
interessante (kunstenares-) leven.

In deze rubriek interviewen we 
iemand in Usselo. Vervolgens 
nomineert deze persoon een ander 
om geïnterviewd te worden. Zo 
geven we de pen aan elkaar 
door en leren we elkaar beter 
kennen. Deze keer hield Caroline 
Doornbos een schriftelijk interview 
met: Bettine Robers. 

Bettine is in 1971 geboren en 
woont sinds 2015 met haar twee 
half-Braziliaanse dochters Lilaia en 
Shanta, herder Chica en konijnen 
Flappie en Floortje in haar ouderlijk 
huis aan de Schaddendijk.

HOE BEN JE IN USSELO 
TERECHT GEKOMEN?
Ik ben samen met mijn zusje 
Anne opgegroeid in ‘het Usselose 
bos’. Mijn ouders hebben een 
jaar voor mijn geboorte het 
zomerhuisje aan de toenmalige 
Oude Haaksbergerdijk gekocht. 
Nu is deze straat veranderd in de 
naam Schaddendijk. Schadden 
verwijst naar de heideplaggen die 
er vroeger veel waren. Ik heb hier 
vaak gewandeld met mijn vader 
Herman Robers, onderwijzer. De 
Helmerhoek bestond in die tijd nog 
niet, dus ik ging naar school aan de 
Geessinkweg. 

WAT VIND JE FIJN IN 
USSELO? 
Ik houd van de natuur en vind het 
heerlijk om de deur uit te wandelen 

“ Ik wil graag een        
voedselbos opzetten!” 

en eekhoorntjes en fazanten te zien 
wegrennen. Je woont afgelegen, 
maar toch ook weer niet; mijn 
woonterrein grenst aan negen 
buren. Dat is een rijkdom aan sociale 
contacten in de zin van: op elkaar 
kunnen rekenen als dat nodig is, 
maar elkaar ook met rust laten.

WAT DOE JE VOOR DE 
KOST OF HEB JE GEDAAN? 
Ik heb tropisch bos-en natuurbeheer 
gestudeerd en heb vanaf mijn 21e 
in landen als Guyana, Colombia, 
Filipijnen en Brazilië gewoond 
en gewerkt. In eerste instantie 
als agroforester, maar ook als 
begeleider van een project met 
straatkinderen, gemeentesecretaris 
toerisme, adviseur indianenrechten 

NOABERS
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TIJDVERSPILLING
Ik heb net een kwartier tijd besteed 
aan een voor ondernemers 
verplichte maandelijkse enquête 
van het Centraal Bureau voor de 
Statistiek. Tijd besteed? Tijd verspild! 
Er worden vragen gesteld over de 
praktijk: verwacht je groei, is je 
omzet veranderd, heb je meer of 
minder personeel, etcetera. Dat 
dit voor een landelijk overzicht 
en voor de overheid nuttige info 
is zal best. Voor mij is het een 
maandelijks verloren kwartiertje. Tijd 
waarin ik een patiënt had kunnen 
behandelen, nuttige informatie had 
kunnen doorlezen, nascholing had 
kunnen volgen of van mijn vrije tijd 
had kunnen genieten. Het is voor 
mij een van de ergerlijkste bijzaken 
van een eigen praktijk, al dit soort 
papieren flauwekul. Ik denk dat 
de meeste ondernemers dit wel 
herkennen. 

“ Dit soort papierwerk 
is voor mij een van de               
ergerlijkste bijzaken van       
een eigen praktijk.”

Een ander voorbeeld waaraan 
ik nu enorm veel tijd kwijt 
ben, is het schrijven van een 
kernenergiewetdossier. Werken we 
dan met kernenergie? Nee, we 
moeten talloze zinloze zaken op 
papier zetten om te mogen werken 
met onze röntgenapparatuur. Het 

is ondoenlijk om hier te beschrijven 
wat er op papier moet worden 
gezet, maar neem maar van mij aan 
dat de diagnostiek van uw dier er 
echt niet anders door wordt. 

Het meest mesjokke is de regel 
dat je bij een röntgenapparaat 
slechts registratieplicht hebt en 
bij twee apparaten (zoals wij een 
tandheelkundige en gewone 
röntgenmachine hebben) 
opeens verplicht een uitgebreide 
vergunning moet aanvragen. Soms 
heb ik zo’n hekel aan die idiote 
bureaucratie in Nederland. Het zal 
wel ergens goed voor zijn, maar ik 
weet werkelijk niet waarvoor. 

 OVER DE SCHRIJVER
Mijn naam is Jan Dolfing. Ik ben 
55 jaar oud, getrouwd en vader 
van twee kinderen. Sinds negen 
jaar wonen we in Usselo en 
genieten we volop van het 
buitenleven. Van beroep ben ik 
dierenarts en via deze column 
schrijf ik over mijn belevenissen. 

BEESTENBOELBEDRIJVIGHEID

JS-TIJDVOORJEZELF
Voetreflex & Reiki behandelingen

JS-TIJDVOORJEZELF
Praktijk voor Voetreflex- en Reikibehandelingen

Reiki
behandelingen

Persoonlijke 
aandacht 

Voetrefl ex-
therapie

Tel. 06 13 07 51 12  |  info@js-tijdvoorjezelf.nl  |  www.js-tijdvoorjezelf.nl

ONTSPAN EN KOM IN BALANS 
BIJ JS-TIJDVOORJEZELF
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ENERGIETRANSITIE NOABERHULP

In de decemberuitgave van Rondje 
Usselo hebben we u geïnformeerd 
over de gesprekken die Buurtkring 
Usselo, samen met Boekelo en 
Twekkelo, met de gemeente 
Enschede voert over de energievisie 
van de gemeente. Hierin wordt 
Enschede West (waar Usselo onder 
valt) aangewezen als het gebied 
waarin duurzame energie voor  
Enschede kan worden opgewekt 
met zonnevelden en windmolens. 

Als Enschede West kunnen we ons 
hier niet in vinden. Ten eerste zijn 
we van mening dat elk stadsdeel 
zijn eigen behoefte aan duurzame 
energie moet opwekken. Ten 
tweede willen we ervoor waken dat 
er (wederom) een aanslag wordt 
gepleegd op ons mooie landschap 
die veel consequenties zal hebben 
voor ons dorp. 

Daarom willen we met de gemeente 
meedenken over een andere, 
gezamenlijke aanpak. Bijvoorbeeld 
dat de opbrengsten van de 
energietransitie ten goede komt aan 
het gebied waarin de duurzame 
energie wordt opgewekt. En we 
willen aantonen dat we in Usselo zelf 
al veel doen om duurzame energie 
op te wekken. Er zijn namelijk al 
veel projecten gerealiseerd op/
bij woonhuizen, schuren, stallen 
en/of tuinen en erven. Denk aan 
zonnepanelen, deelname aan een 
energiecoöperatie (bijvoorbeeld 
collectief zonnedak), kleine 

windmolens en het afnemen van 
groene stroom. Door de gemeente 
te laten zien hoeveel duurzame 
energie we binnen het dorp zelf 
al opwekken, willen we proberen 
te beperken dat er in Usselo en 
omgeving windmolens en/of 
zonneparken geplaatst worden. U 
kunt ons daarbij helpen.

OPROEP!
Welke voorzieningen heeft u 
getro!en of gaat u tre!en om 
eigen duurzame energie op te 
wekken of gebruik te maken van 
collectief opgewekte duurzame 
energie? En wat levert dit op? Als 
peil-/startdatum gaan we uit van 
01-01-2019. Deze inzichten helpen 
ons enorm om het gesprek met de 
gemeente over de energievisie te 
voeren. U kunt de informatie tot 
uiterlijk eind februari mailen naar 
secretaris@usselo.nl. We blijven 
ook graag op de hoogte als er 
in de toekomst nieuwe plannen 
ontwikkeld worden. Alvast onze 
hartelijke dank en we houden u op 
de hoogte. 

Bestuur Buurtkring Usselo

KERSTAVOND IN USSELO
Het was zo’n grijze dag in december 
waarop de zon nauwelijks boven de 
horizon uitkomt. Sinterklaas kwam 
niet langs dit jaar, Kerstfeest met de 
familie was te gevaarlijk. Corona 
maakt de wereld vooral voor senioren 
wel heel klein. Maar niet mopperen, 
spreek ik mezelf toe, want we zijn nog 
steeds gezond en we hebben de 
ruimte! Dat is bij veel gezinnen veel 
moeilijker, dus waar heb ik het over?

Ik zet het water op voor het 
avondeten, althans, dat was de 
bedoeling: geen water uit de kraan! 
Ook dat nog, denk ik. Even verderop 
is de waterleiding gesprongen. Dat 
is de derde keer, weet een buur 
te vertellen. Een keer had het te 
maken met zwaar landbouwverkeer, 
een andere keer kwam het door 
het opbreken van asfalt. Maar nu: 
spontaan in een weiland! Vitens 

wordt gebeld, zoekt het lek en 
vindt het. Best knap, want het heeft 
geregend en overal liggen plassen. 
Het graafwerk veroorzaakt een groot 
gat en een modderpoel, want het 
water stroomt dáár natuurlijk wel.

De buurt appt en spreekt met elkaar 
over wat te doen zonder water op 
kerstavond. En toen… kwam bij 
ons tóch de Kerstman: een buur 
die nog snel mineraalwater heeft 
gehaald bij de supermarkt, zes flessen 
om te koken en te wassen. Dat is 
noaberhulp op z’n kerst! We maken 
grappen over hoeveel flessen nodig 
zijn om te douchen. Vitens heeft het 
lek na twee uur weer dicht gemaakt. 
Na deze opluchting en met de 
feestdagen voor de deur, blijft toch 
ergens in mijn achterhoofd de vraag: 
als die waterleiding zo oud is als 
verteld, versterkt is met asbest en ook 
nog ons drinkwater vervoert… hoe 
veilig is dat allemaal? En moet ik het 
verhaal geloven? Stof tot nadenken! 

Ontspanningsmassage
Activerende massage

Ayurveda lichaamsmassage
Ayurveda hoofdpijn massage

Lomi Lomi massage
Hotstone massage

Lymfedrainage
Bindweefsel massage
9RHWUHÁH[PDVVDJH

Enschede buitengebied
krianmassages@outlook.com

tel. 06 1329 1083

“ We willen bij de gemeente 
aantonen dat er in Usselo 
al veel duurzame energie 
wordt opgewekt.” 

Door: Elsberth Dirkzwager

“ Bij ons kwam toch de Kerstman.”
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Na twee edities afwezig te zijn 
geweest, is op verzoek ‘Toen en Nu’ 
weer terug in Rondje Usselo. Hennie 
Rietman, geboren in Usselo en sinds 
2011 woonachtig in Boekelo, heeft 
aangeboden deze rubriek op zich te 
nemen. Sinds de oprichting van het 
Historisch Archief Boekelo-Usselo-
Twekkelo is hij daar actief en heeft 
zodoende belangstelling voor de 
geschiedenis van onze streek.

BOERDERIJ ‘DE GIJNS’ 
Deze voormalige boerderij staat 
aan de Bruggertstraat 350, op de 
hoek met de Usselerrondweg. De 
geschiedenis van dit erf begint 
rond 1700 en heette toen Afink 1. 
Omstreeks 1830 werd Jan Afink als 
eigenaar vermeld.

Het erf krijgt rond 1730 de bijnaam 
‘Klösker’, meegenomen door de 
nieuwe echtgenoot van weduwe 
Afink. Nadat aan de oostkant de 
nieuwe boerderij is gebouwd, wordt 
de oude boerderij verhuurd en 
blijft ‘Klösker’ heten. Deze boerderij 
blijft bestaan tot 1973 en wordt dan 
afgebroken om plaats te maken 
voor een ligboxenstal.

Na 1899 verdwijnt de naam Afink als 
bewoner van de boerderij, omdat 
op 12 mei van dat jaar dochter 
Gezina Engelina Afink trouwt met 
Gerrit Jan Bornebroek. Er wordt een 
dochter geboren, Hermina Janette 
Bertha Bornebroek. Zij trouwt in 1936 

met Jan Hendrik Lefers, de ouders 
van Herman Lefers, alias ‘Herman 
van de Gijns’.

De nieuwe boerderij krijgt dan 
de naam ‘De Gijns’. De nieuwe 
boerderij, zoals die er op de foto’s 
uitziet, is in 1936 gebouwd door 
aannemer Asveld uit Usselo. Aan 
de linkerkant op de oudste foto is 
nog net de ligboxenstal te zien waar 
vroeger de Klösker stond.

In 2003 verkoopt de familie Lefers 
de boerderij aan de gemeente 
Enschede om plaats te maken 
voor ontwikkeling van de Josink 
Es. Nadat in 2007 de ligboxenstal is 
afgebroken, wordt het jaar daarna 
boerderij ‘De Gijns’ gerenoveerd en 
verbouwd door de nieuwe eigenaar 
Vanhommerig om gebruikt te 
worden als kantoor en bedrijfsruimte. 

TOEN EN NU

Landmark McDonald’s
            Langs de A1 bij Apeldoorn-Zuid.

      Architect:                    COURAGE architecten (courage.nl)
      Hoofdaannemer:       AIP partners (aippartners.com)
      Tekenbureau:            Draw Vision Europe(drawvision.nl)  
  

Ook iets te vieren?
Kijk snel op: www.mijnvrolijketaartjeshoek.nl
of bel: 06-41439510

Mijn Vrolijke Taartjeshoek

• Cupcakes
• Koekjes
• Macarons
• Taarten

Voor iedere feestgelegenheid wat lekkers!
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2021: HÉT JAAR VAN DE 
NIEUWE SPORT-EN CULTUUR-
HAL MFA DE ZWEEDE

Het jaar 2021 wordt het jaar van de 
realisatie. Daarom is het goed om 
iedereen aan het begin van dit in 
alle opzichten bijzondere jaar bij 
te praten over de huidige stand 
van zaken. We hebben tijdens de 
lockdown niet stilgezeten en zijn 
aangekomen in de finale fase van 
de bouw van de nieuwe sport- en 
cultuurhal van MFA De Zweede.

Eind 2020 zijn nagenoeg alle 
openstaande punten met de 
gemeente afgewerkt. Het 
‘papierwerk’ is gereed. De 
noodzakelijke overeenkomsten 
liggen klaar voor ondertekening of 
zijn al getekend, de gemeentelijke 
subsidies zijn ontvangen en er is een 
projectmanager toegewezen die 
de noodzakelijke gemeentelijke 
werkzaamheden rond fase 3 
coördineert. Denk daarbij aan de 
uitbreiding van de parkeerplaatsen 
en de landschappelijke inpassing.

Aan de inkomstenkant loopt het 
ook als gepland: subsidies zijn binnen 
of veiliggesteld en een groot deel 
van de fundraising is al ontvangen. 
Samen met de ondersteuning 
van diverse fondsen helpt het 
ons over de streep. Zo is 2021 in 
januari goed begonnen met de 
overhandiging van een check van 

€ 25.000,- door het Stimuleringsfonds 
Rabobank Enschede-Haaksbergen. 
Namens de bank reikten Martin 
Landkroon, directeur Particulieren, 
en Roelyn van de Hoek, 
ledenraadslid Rabobank Enschede-
Haaksbergen en woonachtig in 
Boekelo, donderdag 7 januari jl. 
symbolisch de cheque aan ons uit. 
Wij zijn zeer blij met de toegezegde 
donaties van de Rabobank en 
de overige sponsoren. Door hun 
bijdrage kunnen we de plannen 
voor de bouw van de sport- en 
cultuurhal realiseren.

“ De donatie van €25.000,- bieden 
we aan namens onze klanten. 
Rabobank Enschede-Haaksbergen 
vindt het belangrijk om de 
leefbaarheid in dorpen waar onze 
klanten woonachtig zijn, hoog te 
houden. Voor de bouw van de 
nieuwe sport- en cultuurhal heeft 
de lokale gemeenschap zelf het 
initiatief genomen, zelf de gelden 
verworven en helpt zelf mee 
met de bouw van de nieuwe hal. 
Reden te meer om als Rabobank 
dit initiatief te ondersteunen! 
Door de donatie en die van 
andere sponsoren kan de bouw 
van start gaan. Met plezier zien 
we straks de jeugd in de hal een 
balletje trappen of kleuters gymles 
krijgen”, aldus Martin Landkroon 
en Roelyn van der Hoek.” 

SPORT- EN CULTUURHAL

www.vriendenvandezweede.nl | www.facebook.com/vriendenvandezweede 

Voor de bouw hebben we alle 
noodzakelijke o!ertes ontvangen 
en uitvoerig bekeken, vergeleken 
en gecontroleerd. Op basis 
daarvan voeren we nog een aantal 
wijzigingen en vereenvoudigingen 
door, zodat we zeker weten dat 
kosten binnen het budget blijven. 
Door creatief om te gaan met de 
mogelijkheden en nog eens goed 
te kijken naar de details, met een 
kritische blik op wat direct moet 
en wat later kan, is het ontwerp er 
zeker niet slechter op geworden en 
kunnen we, zoals we nu beoordelen, 
alles wat noodzakelijk is realiseren.

We verwachten zeer binnenkort 
groen licht te kunnen geven, zodat 
de schop de grond in kan. De 
oplevering van de nieuwe hal zal 
einde van het derde kwartaal 2021 
zijn. Nu alle seinen op groen staan, 
starten we in maart ook 
met incasseren van de nog 
openstaande machtigingen van 
de fundraisingactie.

Wij, zowel de Stichting Vrienden van 
de Zweede als MFA De Zweede, 
gaan gezamenlijk door met het 
werven van fondsen en subsidies 
waarvan de gelden gebruikt 
worden voor de inrichting en 
zaken die we niet direct kunnen 
realiseren. Mocht u hierin nog wat 
kunnen betekenen, dan horen we 
dat natuurlijk graag. Wellicht nog 
goed om te vermelden dat de 
Stichting Vrienden van de Zweede 
de ANBI-status heeft. https://anbi.
nl/publicatieverplichting/stichting-
vrienden-van-de-zweede/

Door veel vrijwilligers wordt er volop 
doorgewerkt aan het realiseren van 
de nieuwe sport-en cultuurhal. Wilt 
u MFA De Zweede hierbij bestuurlijk 
ondersteunen, dan horen we dat 
graag. Heeft u vragen, stuur dan 
een e-mail naar info@dezweede.nl. 
Wij beantwoorden deze graag!

Hartelijke groet,
Bestuur Stichting Vrienden van de 
Zweede en Bestuur MFA De Zweede

Van links naar rechts: Ben ter Stal, Roelant Lawerman, Martin Landkroon en Roelyn van der Hoek.
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De goede voornemens zijn er 
weliswaar en ik spreek mezelf 
regelmatig streng toe, maar ja, 
de stem van de chocolaatjes 
overstemt mijn eigen stem. Niets 
is lekkerder dan snacken als je je 
verveelt. Na al het lekkere eten 
spreek ik mezelf vermanend toe, 
trek ik de gymkleding aan en duik 
ik de schuur in. 

Om eerlijk te zijn maken mij die 
kilo’s helemaal niks uit. Ik denk dat 
ik niet alleen voor mezelf spreek. 
We snakken allemaal weer naar 
contact met elkaar, samenzijn 
en misschien zelfs wel een knu!el 
van vrienden en familie. Ik hoop 
werkelijk dat we straks weer 
gezellig samen een drankje 
kunnen nuttigen, de barbecue 
aan kunnen slingeren en noem 
maar op. Bovenal hoop ik dat 
iedereen gezond is en blijft.

ALTIJD OP ZOEK…

CORONAKILO’S...

Ik weet niet of ik de enige ben die 
last heeft van coronakilo’s? Ik weet 
wel dat er veel mensen lijden onder 
de huidige maatregelen, zoals de 
horeca, zzp’ers en nog veel meer 
mensen. Daarom proberen wij 
zoveel mogelijk lokale ondernemers 
te steunen, bijvoorbeeld door met 
regelmaat eten bij hen te bestellen. 

Ook drinken we verse melk, bakken 
we pannenkoeken met lokale 
producten, bak ik koekjes en ga zo 
maar door. De kilo’s vliegen eraan, 
maar ja, de Bourgondische leefstijl 
bevalt me wel. Wie houdt er nu 
niet van lekker eten, bijvoorbeeld 
een quilty pleasure als snert of 
een heerlijke saté? Zo hopen wij 
dat we ons kleine steentje kunnen 
bijdragen. Kom maar op met al dat 
lekkers, het gaat erin als zoete koek. 

Maar ik bedacht me ineens het 
volgende: zou het kunnen zijn dat 
je uit verveling ook iets meer gaat 
eten? Of juist dan zin hebt om te 
gaan bakken, om vervolgens alle 
koekjes in twee dagen naar binnen 
te werken. Onder het mom van ‘nog 
eentje dan, omdat ze zo lekker zijn’.

Om de kilootjes nog een heel 
klein beetje onder controle te 
houden, wandel ik af en toe 
een rondje. Ik ontdek dan leuke 
nieuwe wandelroutes en geniet 
van de natuur. En aangezien de 
sportscholen ook gesloten zijn, 
probeer ik mijn conditie een beetje 
op peil te houden in onze schuur 
die omgebouwd is tot een mini 
‘gym’. Ik schaam me soms diep als 
er oerwoudgeluiden weerklinken uit 
de schuur. In de sportschool houd 
je nog een beetje rekening met je 
medemens, hier in het buitengebied 
gooi je alle schaamte overboord en 
mopper je de hele boel bij elkaar 
(om over het gekreun en gesteun 
nog maar te zwijgen). 

Kirsten woont samen met haar 
vriend in de buurt van Het 
Rutbeek. Ze gaat regelmatig 
op zoek naar mooie verhalen 
uit Usselo en omgeving die ze 
graag deelt met lezers van 
Rondje Usselo. 

“ De stem van chocolaatjes 
overstemt mijn eigen stem.”

glazenwasserij | zonnepanelen reiniging
Tel: 053 428 26 49 | info@doornbos-schoonmaak.nl

 Usselo | www.doornbos-schoonmaak.nl
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Al jaren het vertrouwde adres voor al uw verzekeringen, 
hypotheken en aan- of verkoop van uw woning of bedrijfspand. 

 
 

VERZEKERINGEN MAKELAARDIJ  ADVIES 

 
 

HYPOTHEKEN   FINANCIERINGEN PARTNER 
 

Oldenzaalsestraat 212, 7557 GC Hengelo    T:  074 - 2917628 

THUISONDERWIJS
Helaas hebben we de deuren van 
de school opnieuw moeten sluiten 
vanwege het coronavirus en bieden 
we op dit moment thuisonderwijs aan. 
Dat verloopt gelukkig heel goed: de 
kinderen loggen op meerdere vaste 
momenten per dag in en krijgen dan 
online les via Teams. In de middag is 
er nog extra mogelijkheid om vragen 
te stellen. We zijn heel trots op de 
leerlingen hoe ze thuis het onderwijs 
oppakken, maar ook op de ouders 
hoe ze de kinderen thuis begeleiden. 
We hopen dat we de leerlingen weer 
snel op school kunnen verwelkomen. 

MEER ZICHTBAAR
We horen regelmatig dat mensen niet 
weten dat er in Usselo zo’n prachtige 
school is of waar de school gevestigd 
is. Daarom hebben we sinds kort 
een eigen Facebookpagina (www.
facebook.com/molenbeekusselo) 
waarin we een inkijkje geven in 
hoe wij het onderwijs hebben 
vormgegeven, met ons eigen 
concept. En daarnaast hebben we, 
met dank aan een betrokken ouder, 
een prachtig naambord geplaatst 
op de hoek van de Lammerinkweg-
Haaksbergerstraat. 

OUD IJZERACTIE
De jaarlijkse oud ijzeractie staat 
gepland op zaterdag 6 maart 2021. 
Op deze dag rijden er vrijwilligers rond 
om ijzer en accu’s op te halen aan 
de openbare weg. Mocht dit bij u het 

geval zijn, dan ontvangt u hierover 
een briefje in de brievenbus. Helaas 
mogen we geen oud ijzer ophalen 
in Boekelo. U kunt die dag tussen 
09.00 en 13.00 uur ook zelf oud ijzer 
afleveren bij Loonbedrijf Roossink aan 
de Badweg 65. De opbrengst komt 
geheel ten goede aan de leerlingen. 
We hopen dat we de oud ijzeractie 
binnen de coronamaatregelen 
gewoon door kunnen laten gaan. 
Eind februari informeren we u over de 
doorgang via de Facebookpagina’s 
van obs Molenbeek Usselo en 
Buurtkring Usselo en via www.usselo.nl. 

EEN HART VOOR ELKAAR, 
EEN HART VOOR JULLIE EN 
EEN HART VOOR ANDEREN
In de laatste week voor de 
kerstvakantie hebben we 
onderstaande foto gemaakt. Blijf 
gezond, zorg goed voor elkaar 
en probeer te genieten van de 
momenten samen! 

OBS MOLENBEEK
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“ Ook tijdens de tweede lockdown maken de leerlingen van obs 
Molenbeek Usselo er het beste van met het thuisonderwijs!”
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KIDS

De dagen worden weer wat 
langer, het voorjaar komt 
eraan! Voor iedereen die 
van kleuren houdt: hierbij 
een mooie kleurplaat van 
voorjaarsbloemen. Ken je 
deze bloemen? Ze groeien 
misschien ook wel in jouw 
tuin. Het zijn bloemen die 
groeien uit bollen in de grond. 
Links op de kleurplaat zie je 
zo’n bloembol. 

Oplossing: van links naar rechts: de narcis, de krokus, de hyacint, het sneeuwklokje en de tulp. 
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De aanleg van de nieuwe N18 ging 
niet zonder slag of stoot. Ook in en 
rondom Usselo zijn daar genoeg 
verhalen over te vertellen, zoals over 
de perikelen van de geluidswal bij de 
Boekelosestraat. Tot op de dag van 
vandaag is dit een verhaal zonder 
einde. Lees en huiver!

VERSCHUIVING VAN DE WAL
Toen de opritten van de nieuwe 
N18 werden aangelegd, is de 
aanwonenden toegezegd dat de 
geluidswal met geluidsscherm van de 
A35 in z’n geheel iets naar voren, dus 
meer richting Boekelosestraat, zou 
verschuiven. Ook de beplanting zou 
terugkomen om het mooie groene 
aanzicht te behouden. Het voorstel 
van aanwonende Gerrit Bijvank om 
de bestaande beplanting van de 
wal tijdelijk in depot op te slaan of 
eventueel elders te planten, werd 
niet gehonoreerd: alles werd gekapt. 

TOCH EEN GELUIDSWAL 
MÉT BEPLANTING
Het ontwerp voor de nieuwe 
(opgeschoven) geluidswal, bevatte 
echter alleen maar een betonnen 
geluidsscherm van 1.50 meter hoog. 
De toegezegde wal met beplanting 
was volgens RWS en Noaber18 
niet nodig. Daar stak Gerrit Bijvank 
een stokje voor, waarbij hij terzijde 
werd gestaan door de Gerrit Kleine 
Wiecherink (voormalig voorzitter 
van Buurtkring Usselo) en Arend 
Jan Westendorp (bewoner aan de 
Boekelosestraat). Ook toenmalig 

wethouder Hans van Agteren en 
de gemeentelijke jurist sloten zich 
hierbij aan. De gemeente ging 
bij de besluitvorming hierover niet 
over één nacht ijs, zeker gezien het 
bedrag dat ermee gemoeid was. 
Het uiteindelijke resultaat was wel dat 
de geluidswal beplant moest worden 
zoals afgesproken met de bewoners. 

INGEWIKKELD OVERLEG
In april 2018 vond er overleg plaats 
tussen Gerrit Bijvank, Rijkswaterstaat 
(RWS), aannemer Wessels (namens 
het samenwerkingsverband 
Noaber18 dat verantwoordelijk 
was voor de aanleg van de N18) 
en gemeente Enschede over de 
nieuwe beplanting. Een behoorlijk 
ingewikkeld overleg gezien de 
vele partijen en de starre opstelling 
van Noaber18. Uiteindelijk wordt 
onder andere afgesproken dat 
er een geluidswal komt met 
insectenvriendelijke bomen en 
struiken die het beton moeten 
onttrekken aan het oog van de 
bewoners.

INPLANTING WERD 
EEN FIASCO
Op 2 mei 2018 werd de N18 o#cieel 
geopend. Eind november van dat 
jaar zou gestart worden met de 
inplanting. Helaas gebeurde dat 
pas in april 2019, waarbij de planten 
(struiken en bomen) ook nog eens 
geplant werden in zogenaamd geel 
zand dat normaal gebruikt wordt 
voor wegenbouw en nauwelijks 

GELUIDSWAL

voedingssto!en heeft. In het 
bestek, gemaakt door Rob Faase 
(projectleider RWS) en Gerrit Bijvank, 
stond echter dat de wal van het 
viaduct voorzien moest worden van 
50 cm zwarte grond. De bovenste 
laag van geel zand werd er toen 
afgeschraapt, waarna door een 
honderdtal vrachtwagens zwarte 
grond op de wal werd gestort. Wel 
ontstond er een grote berg geel zand 
die er nog een paar jaar zou liggen. 
In mei bleek de nieuwe de inplant 
niet aan te slaan, ook vanwege het 
droge weer. Ondanks verzoeken van 
Gerrit Bijvank dat er gesproeid moest 
worden, werd daar te laat mee 
gestart. De struikjes, behalve de hulst, 
stierven.

PROJECTDIRECTEUR 
SCHRIKT ZICH ROT
In juni 2019 nodigde Gerrit Bijvank 
de projectdirecteur van RWS uit om 
de ‘chaos’ eens te komen bekijken. 
Samen met enkele bewoners van de 
Boekelosestraat was er een rondgang 
waarbij de projectdirecteur zich rot 
is geschrokken. Desondanks werd er 
vanuit RWS geen actie ondernomen. 
Gerrit heeft toen een planschade 
aangevraagd (schade die je kunt 
claimen als ruimtelijke plannen 

worden gewijzigd). Dat is een 
juridisch instrument, dus daar komt 
rechtspraak aan te pas. Uiteindelijk 
heeft de jurist van RWS toegezegd 
dat het geregeld zou gaan worden, 
waarop de procedure richting de 
Raad van State niet is doorgezet.
 
NOG GEEN EIND GOED 
AL GOED
Anno nu is de geluidswal rechts van 
de Boekelosestraat (gezien vanaf 
de Haaksbergerstraat) opnieuw 
ingeplant, maar aan de andere kant 
is nog geen actie ondernomen, net 
als op het stuk grond van de familie 
Mondria dat aan de N18 grenst. Wel 
wordt de wal rondom het viaduct 
in week 6 ingeplant, maar van de 
rest van de wal is dat nog onzeker, 
bleek uit recente contacten met 
RWS. Gerrit Bijvank klimt binnenkort 
weer in de pen (achter de pc) om 
te vragen hoe dat zit. Het duizelt mij 
als schrijver hoeveel vergaderingen, 
toezeggingen (gaan we regelen) 
en betrokkenen er geweest zijn en 
hoeveel mails er verstuurd zijn. Petje 
af voor Gerrit Bijvank dat hij zich hier 
sterk voor blijft maken. Want ook wij 
als niet aanwonende Usseloërs, rijden 
liever langs een mooie, fleurige en 
groene wal. Wordt vervolgd! 

Door: Elsberth Dirkzwager

“ Hoe moeilijk kan de beplanting van een geluidswal zijn?”
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EEN VLIERSTRUIK MIDDEN 
OP DE USSELER ES

Boven op de Usseler Es, tussen 
de Ruilverkavelingsweg en de 
Usseleresweg, staat al decennia 
lang een grote vlierstruik, ook wel 
een vleerböske genoemd. In de 
volksmond heet de struik ook wel 
het Maurits Beumke. 

Deze struik markeert een belangrijke 
gebeurtenis in de geschiedenis van 
Usselo. Op 8 oktober 1597, tijdens 
de Tachtigjarige Oorlog, stond 
op deze plaats het kamp van de 
verkenners van het leger van Prins 
Maurits om te bekijken hoe ze het 
bezette Enschede het beste konden 
innemen. Hun boodschap aan de 
Prins was dat de wegen hier slecht 
waren voor een groot leger. Daarom 
naderde Prins Maurits Enschede 
vanuit het oosten. De in Enschede 
aanwezige Spanjaarden gaven zich 
al vóór de aanval zonder slag of 
stoot over. In de dagen dat er rogge 
verbouwd werd, werd hier gebeden 
voor een goede oogst. Na de 
succesvolle ruilverkaveling op de es 
in 2013, is er bij de struik een paal van 
Bentheimer zandsteen geplaatst met 
een inscriptie over deze historische 
plek. Helaas is door zware stormen 
en extreem droge zomers het oude 
vleerböske doodgegaan. Om de 
plek en de historie in ere te houden, 
heeft Buurtkring Usselo op de 
oorspronkelijke plek weer een nieuwe 
vlierstruik geplant. 

Tip: kijk voor het hele verhaal 
op www.shsel.nl/canon/11-
verovering-van-enschede-door-
prins-maurits/
 
Ook leuk, vooral voor kinderen: 
download de app ‘Houvast Op 
Pad’ en ontdek al wandelend 
hoe er vroeger op de Usseler Es 
werd geleefd. Dit komt door het 
gebruik van ‘augumented reality’ 
dat plaatjes legt over de echte 
beelden van de Usseler Es en 
daar ook informatie bij geeft.

BEDRIJVIGHEID VLEERBÖSKE
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OPSCHOONDAG 2021

Usselo is ook in 2021 ‘Supporter van 
Schoon’ van de Stichting Nederland 
Schoon. Dit houdt in dat we op 
zaterdag 20 maart a.s. met zoveel 
mogelijk dorpsgenoten meedoen aan 
de Landelijke Opschoondag om Usselo 
schoner en leefbaarder te maken. 

En dat is ook hard nodig, want door 
de coronacrisis kon de opschoondag 
in maart 2020 niet doorgaan. In 
september heeft een aantal vrijwilligers 
tijdens de World Cleanup Day gelukkig 
nog wel behoorlijk wat zwerfafval 
ingezameld, maar de opgehaalde 
340 kg in 2019 was niet haalbaar. We 
hopen natuurlijk dat de RIVM-regels in 
maart het toelaten dat de Landelijke 
Opschoondag door kan gaan. 

Ook dit jaar zal Buurtkring Usselo 
zorgdragen voor voldoende 
afvalzakken, grijpers en 
handschoenen, zodat wij met velen 
kunnen deelnemen. Deze materialen 
kunt u op zaterdag 20 maart vanaf 
09.00 uur ophalen aan de Helweg 
75 (erf familie Leusink). Onder het 
genot van een kop ko#e krijgt u dan 

uitleg over de manier van inzamelen 
en kunt u op pad om zwerfafval te 
verzamelen. Net als voorgaande 
jaren rijden er auto’s met aanhanger 
rond om tussentijds de volle zakken te 
verzamelen. Tot 12.00 uur kunt u de 
laatste zak zwerfafval afleveren aan 
de Helweg 75. Daarna sluiten we af 
met iets hartigs.

Wilt u meedoen aan de 
opschoondag? Bel, app of sms 
dan voor 17 maart a.s. Herman 
Tabor: 06-53617449 of Hans Leusink: 
06-40480308. Dan zorgen we ervoor 
dat de hulpmaterialen voor u 
klaarliggen. Op www.usselo.nl en 
www.facebook.com/buurtkringusselo 
houden we u op de hoogte van het 
doorgaan van de opschoondag. 

U kunt natuurlijk ook op eigen 
gelegenheid zwerfafval inzamelen, 
dat kan het hele jaar door. Neem een 
plastic zak mee tijdens het wandelen 
met uw gezin of het uitlaten van uw 
hond en verzamel daarin het zwerfafval 
dat u onderweg tegenkomt. Vele 
handen maken licht werk!

UW AANDACHT VOOR...

GV UNISSON ZOEKT 
GYMLEIDER EN 
DANSLEIDER
Ondanks dat we nog steeds niet 
samen kunnen sporten, blijft onze 
vereniging volop in beweging. 
Op de achtergrond wordt hard 
gewerkt aan verschillende 
activiteiten, zodat we in de 
startblokken staan voor als 
het straks allemaal weer kan! 
Daarnaast zijn wij op zoek naar 
enthousiaste leiding om ons team 
te komen versterken:
•  Gymleider m/v op niveau 2/3 

van 17 jaar of ouder voor onze 
gymlessen met leden in de 
leeftijd vanaf 2,5 jaar tot ca. 15 
jaar

•  Dansleider m/v van 17 jaar of 
ouder voor onze danslessen 
met leden in de leeftijd vanaf 4 
jaar tot ca. 30+ jaar

Lees de uitgebreide vacatures 
op www.gv-unisson.nl. 

NOG MEER VERSTERKING 
GEZOCHT VOOR 
DE COMMISSIE NATUUR, 
RECREATIE EN TOERISME

Deze commissie valt direct onder 
het bestuur van Buurtkring Usselo 
en houdt zich bezig met beheer 
en onderhoud van onze natuur 
en het ontwikkelen van zaken als 
recreatie en toerisme in Usselo en 
omgeving. 

Onlangs is de commissie uitgebreid 
met Hans Leusink en Ruud van 
Bakel, waardoor de commissie 
nu bestaat uit vijf vrijwilligers. We 
willen de commissie graag extra 
uitbreiden met nog eens drie 
enthousiaste personen, zodat wij 
taken beter kunnen verdelen. Wilt 
u zich graag vrijwillig inzetten voor 
Usselo en omgeving en heeft u 
interesse in natuur, recreatie en 
toerisme, laat het ons dan weten.
 
Daarnaast zijn wij op zoek naar ca. 
vier vrijwilligers voor ons technisch 
team die één a twee keer per jaar 
de handen uit de mouwen willen 
steken om bijvoorbeeld bankjes 
te plaatsen, vogelhuisjes op te 
hangen, etc. 

Heeft u interesse, leuk! Neem dan 
contact op met Menno Würsten: 
06-21 55 46 32 of menno@usselo.nl. 

“ Vele handen maken licht 
werk voor een schoon 
en leefbaar dorp!” 
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PARADIJSVOGELWONINGEN

Inmiddels bestaan de ‘Paradijsvogel-
woningen’ bij de Forelderij ruim drie 
jaar. In Rondje Usselo van april 2018 
stond al eens een artikel over 
de toen net opgeleverde semiper-
manente woonunits om de bewoners 
onder begeleiding weer een zinvol 
bestaat te laten opbouwen. We 
waren erg benieuwd hoe het gaat 
met dit project en vroegen dit aan 
Anne Mensink en Johan Hemme, de 
woonbegeleiders/casusregisseurs van 
de Paradijsvogelwoningen.

HOE ZIJN DE PARADIJSVOGEL-
WONINGEN ONTSTAAN? 
Wij zijn verheugd dat we een update 
van het project mogen toelichten in 
Rondje Usselo. Eerst even een korte 
inleiding. Het was doorgedrongen 
dat er in Nederland iets moest 
gebeuren voor ‘verwarde personen. 
In 2016 vroeg de provincie aan de 
gemeenten om mee te denken en te 
kijken naar mogelijke oplossingen. De 
Centrale indicatie maatschappelijke 
opvang Twente (CimoT) heeft binnen 
de stadsgrenzen van de gemeente 
Enschede gezocht naar mogelijke 
partners die hierin mee konden 
denken. Ze kwamen terecht bij de 
stichting Surplus waar ook de Forelderij 
onderdeel van is. Omdat wij al een 
maatschappelijke achtergrond 
hadden en ook grond ter beschikking 
hadden, werd besloten om het terrein 
tussen de Forelderij en het crematorium 
aan te wijzen als pilot voor beschermd 
kleinschalig wonen met begeleiding. 
Na goedkeuring van de noodzakelijk 
wijziging in het bestemmingsplan, zijn 

wij in 2017 gestart met het bouwrijp 
maken van het terrein. In oktober 
van dat jaar konden wij de eerste 
bewoners verwelkomen. Leuk om 
te weten: de naam Paradijsvogel is 
afgeleid van het kleurrijke verleden 
van onze bewoners.

ZIJN DE NOABERS BETROKKEN? 
We hebben ons heel bewust 
opengesteld om rekening te houden 
met de gevoelens van onze ‘noabers’. 
Daarom hebben we zoveel mogelijk 
informatie verstrekt om de grootste 
zorgen bij hen weg te kunnen 
nemen. Onder andere tijdens een 
informatieavond op de Forelderij die 
goed werd bezocht. 

VOOR WIE ZIJN DE PARADIJS-
VOGELWONINGEN?
Het project is gericht op mensen 
die grip op hun leven (dreigen 
te) verliezen. Hierdoor is het risico 
aanwezig dat zij zichzelf of anderen 
schade kunnen berokkenen. De 
achtergrond van deze mensen is heel 
divers, van aangeboren beperkingen 
tot verslavingen in combinatie met 
schulden, dakloosheid, etc. Omdat 
de meeste bewoners bij het betrekken 
van de woningen op dat moment 
geen (goede) huisvesting hadden 
en soms jarenlang op straat hadden 
geleefd, is in het begin met het CimoT 
afgesproken om de bewoners eerst 
te laten wennen aan een ‘eigen 
huis’ gevoel. De volgende stap was 
dat wij langzaam moesten werken 
aan hun herstel met als doel om de 
bewoners binnen drie á vier jaar terug 

te laten keren naar de maatschappij. 
Voor een enkeling is dit doorstromen 
gelukt, maar wij hebben ook gemerkt 
dat het bij sommige bewoners veel 
langer duurt of doorstromen soms 
geen mogelijkheid is. Ook moesten we 
constateren dat sommige bewoners 
niet op hun plek waren en hebben 
daarom afscheid van elkaar genomen. 

HOEVEEL MENSEN WONEN ER? 
De paradijsvogelwoningen bieden 
nu plek aan tien bewoners. De 
samenstelling wisselt nauwelijks, maar 
als dat gebeurt is het nu de ervaring 
om huidige bewoners te betrekken 
bij nieuwe aanvragen om de 
groepsdynamiek te waarborgen. De 
bewoners kennen elkaar vaak van 
vorige woonplekken of uit ‘de stad’. 
Alhoewel het terrein niet toegankelijk 
is voor mensen die er geen binding 
mee hebben, komen er regelmatig 
bezoekers het terrein op die uit 
nieuwsgierigheid vragen of er nog 
vakantiehuisjes beschikbaar zijn. 
Als we hen dan uitleggen hoe het 
project in elkaar steekt en het geen 
vakantiepark is, worden we bedankt 
en krijgen we vaak te horen dat ze het 
goed vinden dat dergelijke projecten 
bestaan. 

KUNNEN USSELOËRS EN 
BEWONERS VAN DE PARADIJS-
VOGELWONINGEN NOG IETS 
VOOR ELKAAR BETEKENEN?
Elkaar in hun waarde laten en begrip 
kunnen opbrengen voor elkaar zou 
al heel mooi zijn. Wij begrijpen als 
geen ander dat het soms best wel 

even tandenbijten is als we een 
klacht krijgen, omdat een van onze 
bewoners zich niet correct gedraagt. 
Dit is iets waar wij veel aandacht aan 
geven; we merken dan ook dat de 
klachtenstroom afneemt. Sommige 
‘noabers’ zijn al bekend met enkele 
bewoners en hebben begrip dat deze 
mensen net even iets anders kunnen 
reageren. Ga er maar vanuit dat geen 
van onze bewoners kwaad in de zin 
heeft en trots zijn als er een gesprek 
met hen aangeknoopt wordt.

HOE ZIET DE TOEKOMST 
ERUIT VOOR DE PARADIJS-
VOGELWONINGEN?
De toekomst van de Paradijsvogel-
woningen is nog onzeker, maar voorals-
nog is de gemeente Enschede erg blij 
met dit project. Voor een groot deel 
vallen de bewoners vanaf 1 januari jl. 
onder de Wet Langdurige Zorg (WLZ). 
Dit betekent voor de bewoner dat er 
niet elk jaar een nieuwe indicatie aan-
gevraagd hoeft te worden. 
Inmiddels hebben wij een wachtlijst 
waar vier personen op staan. Omdat 
er weinig doorstroom is, zal dit dan ook 
betekenen dat er voor deze personen 
niet snel een woning beschikbaar is. 
Uitbreiding van het terrein is helaas 
ook niet mogelijk. Wij hopen uiteraard 
dat wij nog lang mogen bestaan en 
veel kunnen betekenen voor onze 
bewoners en dat we een goede 
verstandhouding houden met het 
gastvrije en mooie Usselo. Wilt u meer 
weten, neem dan telefonisch contact 
met ons op tussen 08.00-20.00 uur via 
06-50 48 74 63.

“Gemeente Enschede is erg blij met dit project.” 

Door: Gerrit-Jan Hunting
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BOEKELOPERS

ESTAFETTE BOEKELOPERS 
GROOT SUCCES

Hardloopgroep de Boekelopers is 
gestart in 1998 en is sinds 2002 on-
derdeel van de omnisportvereniging 
BSC Unisson. Een van de activiteiten 
is de inmiddels beroemde Kerstcross 
op Tweede Kerstdag die dit jaar 
vanwege de coronamaatregelen 
niet door kon gaan. Daarom staken 
bestuur en activiteitencommissie de 
koppen bij elkaar om te bekijken wat 
wél zou kunnen. Naar aanleiding van 
een suggestie van een Boekeloper 
rolde hier het plan uit voor een 
estafette die startte op Tweede 
Kerstdag en eindigde op 5 januari jl.

Deelnemers konden blokken van 
één uur reserveren, ook meerdere 
blokken achter elkaar en ook op 
meerdere dagen. Daarbij liep 
iedereen een zelfgekozen route. We 
hebben overigens niet voor niets 
gelopen, want we hebben er een 
plaatselijk doel aan verbonden: 
Stichting Open Ouderenwerk 
Boekelo. De lopers, maar ook hun 
sponsoren, konden hiervoor een 
bedrag doneren via een speciaal 
opgezette doneerpagina. 

Stichting Open Ouderenwerk 
Boekelo wil het donatiebedrag 
gebruiken voor de aanschaf van 
plexiglasschermen tussen de 
computertafels. Veel ouderen 
raken in een isolement door alle 
beperkende coronamaatregelen. 

Kennis van digitale communicatie 
kan dit doorbreken. Het is dan 
ook van groot belang dat de 
computercursus weer veilig kan 
worden opgestart, zodat ouderen 
ook vertrouwd raken met de 
computer.

Het succes samengevat in een 
paar cijfers:
• 50 lopers
• 71 blokken van een uur
•  5 blokken voor de Boekebikkels: 

lopen en daarna zwemmen in Het 
Rutbeek

•  42.2 km langste afstand
•  755 kilometer totale afstand
•  890 Euro totaalbedrag

Bouwbedrijf Stokkers, hoofdsponsor 
van BSC Unisson, is bereid om 
voor het gedoneerde bedrag de 
schermen te maken en kant-en-klaar 
aan te bieden. We hopen dit op 
korte termijn te kunnen realiseren. Bij 
deze willen we Bouwbedrijf Stokkers 
namens de vereniging danken 
voor de medewerking. En natuurlijk 
bedanken we alle donateurs 
en Boekelopers die hebben 
deelgenomen voor deze geweldige 
prestatie. Ook gaat er een dikke 
pluim naar de activiteitencommissie 
van de Boekelopers voor het 
fantastische evenement dat op zo’n 
korte termijn is georganiseerd. 

Met sportieve groet,
Bestuur Boekelopers
www.lopers.bscunisson.nl

Karen Hof
06 81454362

Niet zoals het ‘hoort’,  
maar zoals jij het wilt.

hofuitvaartzorg.nl

VERANDERINGEN FORELDERIJ
In 2021 wordt het terrein van de 
Forelderij flink onder handen 
genomen in twee fasen. 

In de eerste fase wordt de bult aan 
de voorkant weggehaald en wordt 
de visvijver die het dichtst bij de 
horeca ligt (vijver 1) gedempt. 
Op deze plaats zal een mooi terras 
worden aangelegd. Ook wordt er een 
grote, natuurlijke speeltuin geplaatst. 
Deze veranderingen zorgen voor 
meer ruimte, mogelijkheden voor 
onze gasten, vooral voor gezinnen 
met kinderen. De eerste fase zal naar 
verwachting voor de zomer van 2021 
afgerond zijn. De deelnemers die op 
de Forelderij werkzaam zijn, zijn al druk 
met het verpoten van de planten die 
op de bult staan. Deze krijgen een 
nieuwe plek in de moestuin. 

Daarnaast wordt het Los Hoes, 
dat eerder dienstdeed als 
winkel, verbouwd. Hier komt een 
voorbereidingskeuken voor de 
horeca, zodat de deelnemers in 
een prikkelarme omgeving kunnen 

werken. Het Los Hoes behoudt 
deels ook haar winkelfunctie met 
een loket waar gasten producten 
kunnen kopen, zoals soep, gerookte 
forel en groente, fruit en bloemen 
uit de moestuin. Dit wordt ook de 
plek om je aan te melden als je komt 
vissen en voor de hengelverhuur en 
dergelijke. Deze tweede fase van de 
veranderingen zal naar verwachting 
in 2022 van start gaan. Natuurlijk 
blijft ook na deze veranderingen het 
mooie, groene, rustige terrein het 
visitekaartje van de Forelderij. 
www.forelderij.nl
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HISTORISCH CENTRUM 
VOORLOPIG GESLOTEN

De coronacrisis heeft ook de 
Historische Kring niet onberoerd 
gelaten. Verschillende malen 
hebben we als bestuur voor 
de beslissing gestaan om het 
Historisch Centrum te sluiten voor 
bezoekers. Dat gaat ons zeer aan 
het hart, omdat we weten dat de 
mogelijkheid van een bezoek aan 
het Historisch Centrum zeer op prijs 
wordt gesteld. 

De vrijdagochtenden werd door 
een vaste groep bezoekers bezocht 
en onder het genot van ko#e 
werden er boeiende verhalen 
verteld over onze dorpen in 
een ver verleden. Ook kwamen 
er regelmatig bezoekers die 
informatie of foto’s wilden of andere 
informatiedragers of historische 
voorwerpen aan ons ter beschikking 
wilden stellen. Die werden door ons 
dankbaar in ontvangst genomen. 
Maar helaas was corona ook 
daarbij spelbreker. 

Ook de komende weken is het 
Historisch Centrum voor bezoekers 
nog gesloten vanwege de 
verlengde lockdown. Daarna hopen 
we in ieder geval op vrijdagochtend 
de deuren weer te openen en 
vanaf de lente ook weer op de 
maandagavond. 

HISTORISCHE KRING 

DE HISTORISCHE KRING 
RUIMT OP
De zolder van het Historisch Centrum 
lijkt wellicht sprekend op uw eigen 
zolder: in de loop der jaren is deze 
volgestouwd met spullen die niet 
dagelijks, wekelijks of zelfs jaarlijks 
gebruikt worden. Dan komt er een 
moment dat een grote opruiming 
nodig is. Voordat wij onze spullen 
naar de kringloop brengen willen 
we u in de gelegenheid stellen uw 
slag te slaan voor de volgende 
spullen: metalen kasten, metalen 
ladenkasten, antieke leesboekjes 
voor kinderen (fraai geïllustreerd) en 
diverse boeken en boekjes. Heeft u 
interesse, neem dan contact op met 
Roel Bruinsma: 053–4281753 of Jules 
Pieters: 053–4282977. Wie eerst komt, 

die eerst maalt. De niet opgehaalde 
spullen gaan na 1 maart naar Het 
Goed. U hoeft niets te betalen, een 
vrije gift slaan we echter niet af. 

NOG MEER OUDE FOTO’S
Ondanks dat we gesloten zijn, is 
het toch mogelijk foto’s met een 
bepaald thema te bekijken via het 
beeldscherm op de vensterbank van 
het Historisch Centrum. Zo werden 
tijdens de zomermaanden foto’s 
getoond van de gezondheidszorg 
in Boekelo. Dit keer hebben we 
als thema ‘boerenleven’ in onze 
dorpen. Een wandeling naar het 
Historisch Centrum is dus ook nu de 
moeite waard. Er zijn foto’s waarvan 
wij niet weten wie erop staan. Mocht 
u dat weten, laat het ons weten. 

STATION BOEKELO
Binnenkort komt de Historische Kring 
in het bezit van een maquette 
van het vroegere Station Boekelo, 
ontworpen en gemaakt door Jan 
van Heek, die op ‘De Keizer’ in 
Boekelo woonde. De maquette is te 
bewonderen in de vensterbank van 
het Historisch Centrum.

Meer informatie over de Historische 
Kring via: www.historische-
kring-boekelo.nl en www.
facebook.com/historischekring.
boekelousselotwekkelo. Daarnaast 
kunt u ons ook mailen via: 
info@historische-kring-boekelo.nl.



3534

COMMISSIE NATUUR, 
RECREATIE EN TOERISME

ONTDEK JE PLEKJE: 
DE LAAG VAN USSELO
Het was nieuwjaarsdag en 
traditiegetrouw liepen wij als familie 
het jaarlijkse rondje om Het Rutbeek. 
Het was droog en het zonnetje 
deed zijn best, dus een prachtige 
wandeling. Ook onze gast uit 
Vlaardingen keek haar ogen uit.
Toen we aan de overkant ter 
hoogte van Waterski Twente liepen 
zagen we een bordje dat ons 
verwees naar de ‘Laag van Usselo’. 
“Nooit van gehoord” en “Wat zou 
dat zijn?”, waren onze reacties. 
Totdat onze gast vertelde dat ze op 
de BBC een uitzending had gezien 
over de ‘Usselo layer’. Ze vertelde 
dat in 1940 een zwarte houtskoolrijke 
laag van 10 tot 15 centimeter was 
gevonden in de Laat-Pleistocene 
zandlagen in Nederland die de 
‘Usselo Layer’ ofwel de Laag van 
Usselo wordt genoemd. Nu waren 
we toch wel nieuwsgierig en ook 
verbaasd dat wij als echte Usseloërs 
deze plek niet kenden. 

De Laag van Usselo is een historische 
aardlaag van een dikke 13.000 
jaar oud en wordt gezien als een 
archeologisch rijksmonument en 
belevingsplek, gegoten in een 
betonnen kunstwerk. Wij hopen 
dat ook andere dorpsgenoten 
deze plek zullen gaan bezoeken 
en erachter komen hoe belangrijk 
en reuze interessant Usselo wel 
niet is. Hiernaast alvast een beetje 
voorinformatie.

HISTORIE EN LOCATIE VAN DE LAAG VAN USSELO

Klimaatverandering
In de IJstijd was ons land een pooltoendra. Er was weinig anders dan lage 
begroeiing en de bodem was diep bevroren. Uit droge, brede en ondiepe 
rivierbeddingen waaide door sterke winden veel zand op. Dit zand kwam 
op andere plekken terecht en vormde dikke dekzandlagen. 

Aan het einde van de IJstijd waren er enkele kort opeenvolgende warmere 
perioden, de Bölling-periode (15.700 – 14.025 jaar geleden) en de Allerød-
periode (13.675 – 12.745 jaar geleden). In de Bölling-periode was de 
gemiddelde jaartemperatuur iets lager dan nu. In de Allerød-periode was 
het koeler en lag de temperatuur op ongeveer 4 graden. Het landschap in 
de Allerød-periode bestond uit berken- en dennenbossen. In ongeveer 1000 
jaar ontstond er een bosbodem. Hiervan is de laag van Usselo het restant. 

Mens en bestaan
Tijdens de Allerød-periode leefden tijdelijk jagers en verzamelaars in deze 
omgeving. Ze woonden daar een paar weken tot een paar maanden. 
Regelmatig kwamen ze op dezelfde plek terug. Ze leefden vooral van 
jacht. Maar ook visvangst en het verzamelen van plantaardig voedsel was 
een belangrijke bezigheid. 

Na meer dan 13.000 jaar zijn alleen nog de vuurstenen werktuigen en 
de resten van vuursteenbewerking in de bodem bewaard gebleven. 
Ze zijn gevonden op een niveau net onder de Laag van Usselo. De 
vuursteenconcentraties in de bodem zijn de enige sporen van de tijdelijke 
kampementen. Dit bleek uit opgravingen niet ver van deze plek. Toen bleek 
ook dat de jagers een paar duizend jaar later opnieuw tijdelijk op deze plek 
verbleven. 

Zo komt u er
Op de hoek Hegebeekweg-Ontginningsweg het bospad volgen. Na 
ongeveer 100 meter ziet u de plek aan de rechterkant van het pad. Het 
bospad is onderdeel van de oude Helweg. U kunt ook gebruik maken 
van de toegangswegen van Het Rutbeek en het pad om de plas 
volgen. In de bruine zone van het park ligt de Laag van Usselo. Ook het 
mountainbikepad loopt langs het monument.

Door: commissielid André Mondria
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VERHAAL VAN EEN USSELOËR

Geboren en getogen Usseloër Joost 
Hendriks kreeg in 2009 een burn-
out. Door ‘7 dagen challenges’ te 
doen, voelde hij zich weer gezond en 
gelukkig. Hij deelt graag zijn verhaal 
ter inspiratie met zijn dorpsgenoten 
en heeft er zelfs een boek over 
geschreven. Lees hieronder zijn 
verhaal. 

Het is 22 januari 2013. We staan 
op 4500 meter hoogte op de 
Kilimanjaro, de hoogste berg van 
Afrika. Ik kan niet meer, ik voel 
me kapot, super misselijk en heb 
knallende hoofdpijn. Het zal toch 
niet...ik ga de top van de Kilimanjaro 
niet halen. Het is niet eerlijk, ik ga 
zitten op de grond en voel me 
emotioneel worden. De top bereiken 
was mijn doel, zodat ik de vier lange 
burn-out jaren op een mooie manier 
kon afsluiten. Ik zit daar op de grond 
en zie alle andere mensen stap 
voor stap verder gaan. Zij gaan het 
wel halen en ik niet. De top van de 
Kilimanjaro die op 5895 meter ligt, is 
nog heel ver weg. Te ver.

Vier jaar daarvoor had ik de 
diagnose burn-out gekregen. Als 
mensen mij vragen hoe een burn-
out voelt, dan antwoord ik: het 
voelde als een flinke griep en flinke 
kater ineen, 24 uur per dag, elke 
dag weer. Ik begon met het zetten 
van kleine stappen en doelen om 
mijn gezondheid te verbeteren. Ik 
deed dit dan voor een week en zo 

kon ik dus makkelijk meten wat het 
e!ect van die stap op de kwaliteit 
van mijn leven was. Dit was het 
begin van de 7 dagen challenge 
methode. In het begin begon ik 
met kleine en simpele challenges. 
Zoals bijvoorbeeld acht glazen 
water drinken per dag, vijf minuten 
mediteren per dag of elke dag 
wandelen naar het park.

En daar zat ik dan op de Kilimanjaro, 
uitgeput op 4500 meter. Toen schoot 
het inzicht door mij heen: Ik heb 
het recht om gelukkig en gezond 
te zijn. Ik sta gelijk op, de tranen 
rollen over mijn wangen. Ik voel 
me 20 kilo lichter en voel me weer 
verrassend goed. Alsof al het extra 
gewicht, de emotionele ballast, van 
me af valt. We beginnen als groep 
weer met lopen, stap voor stap. 
Het geloof om toch de top te halen 
keert terug. Ik voel focus, balans 
en geniet van elke stap. Ik ga het 
halen! 24 uur later sta ik bovenop de 
Kilimanjaro! Ik voel me trots, gezond 
en dolgelukkig. De periode van ziek 
zijn is voorbij, het is klaar.

Het doen van 7 dagen challenges 
deed ik om me weer gezond en 
gelukkig te voelen. Maar ze hebben 
mijn leven op veel meer vlakken 
verrijkt. De challenges hebben me 
sterker gemaakt en ervoor gezorgd 
dat ik weer geloof kreeg in mijzelf 
en in mijn lichaam. Ze gaven me 
rust in mijn hoofd, een sterk gezond 

en fit lichaam vol energie en de 
inspiratie die ik zocht. Ik had weer zin 
in het leven! De 7 dagen challenges 
hebben me ook laten inzien dat 
we als mens veel meer kunnen dan 
dat we zelf denken. Om anderen 
te inspireren heb ik er een boek 
over geschreven. Mocht je een 
exemplaar willen, dan mag je zelf 
bepalen wat je het waard vindt. 
Kijk maar op 
www.7dagenchallenge.nl of stuur 
mij een bericht op 06-26777364.

Groeten, 
Joost Hendriks

Wat een jaar hebben we achter 
de rug, alles ging anders. In alle 
veranderingen worden we eigenlijk 
gevraagd wie we zelf zijn. 

In de kerk ging ook de vanzelfsprek-
endheid ervan af. We zijn begonnen 
met www.kerkdienstgemist.nl. Als u op 
deze website ‘Usselo’ invult, dan kunt 
u de diensten volgen en terugkijken, 
zoals ook de kinderkerstdienst die 
deze keer als film is opgenomen. We 
konden dus ook niet samenwerken 
met de scholen, waar we zo naar 
uitzagen. Toch is het leuk geworden 
met goede acteerprestaties van de 
kinderen en herkenbare beelden van 
plekken in Usselo en Boekelo. 

Een heleboel activiteiten gaan niet 
door en dat maakt je soms een beetje 
moedeloos. Maar de moed opgeven 
is niet wat we willen, dus we gaan 
weer door. Ja, met heil en zegen voor 
het nieuwe jaar. Ondertussen zien 
we dat er meer begrafenissen zijn, 
allemaal met een klein gezelschap 
en dat is best moeilijk. Op afstand 
iemand condoleren voelt heel 
vreemd. Toch zijn we samen een 
gemeenschap en zijn we er voor 
elkaar bij een condoleance. Dat je er 
niet zomaar bent, is belangrijk dit jaar. 
Daarbij wens ik u allen gezondheid 
toe en veel liefde voor uw gezin en 
voor allen die u mag ontmoeten. 

Olaf Haasnoot, predikant 
Protestantse Gemeente Usselo

VAN DE KERK
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REDACTIE IS UITGEBREID
Na onze oproep in de vorige editie 
van Rondje Usselo, waren we blij 
verrast dat Gerrit-Jan Hunting en 
Elsberth Derkzwager de redactie 
willen komen versterken. Gerrit-Jan 
is onlangs ook toegetreden tot het 
bestuur van Buurtkring Usselo en 
heeft zich in de december-uitgave 
uitgebreid voorgesteld. Hij wil de 
redactie ondersteunen waar het op 
dat moment nodig is. Elsberth woont 
al 40 jaar in Usselo, is gepensioneerd 
en al jaren actief in de Natuur en 
Milieuraad Enschede. Ook heeft ze 
twee termijnen in de gemeenteraad 
gezeten en heeft ze diverse 
bestuurlijke functies gehad. Elsberth 
vindt het boeiend om steeds andere 
mensen te ontmoeten.

MEER VERSTERKING 
GEZOCHT
De redactie bestaat nu uit vijf 
personen, waardoor we de taken 
beter kunnen verdelen. Waar we 
nog echt behoefte aan hebben, is 
aan iemand die goed is in taal en 
gevoel heeft voor teksten om ze te 
redigeren en/of te herschrijven. En 
aan iemand die het leuk vindt om 
op pad te gaan om interviews te 
houden en artikelen te schrijven. 
Komt u de redactie versterken, 
dan denkt u uiteraard ook mee 
over de inhoud van Rondje Usselo. 
Daarnaast leert u het dorp nog 
beter kennen en draagt u bij aan 
een van de meest belangrijke 
middelen om de leefbaarheid en de 
onderlinge verbinding binnen Usselo 
te behouden en te vergroten. We 
wachten vol enthousiasme op uw 
mail naar redactie@usselo.nl.

Hartelijke groet,
Caroline Doornbos, Hanny Leusink, 
Gerrit-Jan Hunting, Elsberth 
Dirkzwager en Debbie Voogsgeerd

VAN DE REDACTIE

Stond er in de vorige editie van Rondje 
Usselo nog dat de buurtbus na een lange 
periode weer reed, nu heeft Keolis deze 
dienst (506 Enschede-Usselo-Boekelo) 
vanwege de lockdown weer stilgelegd. 
Dat duurt tenminste nog t/m 27 februari a.s. 
Houd www.buurtbusboekelo.nl of www.
facebook.com/buurtbusboekelo in de 
gaten wanneer ze weer gaan rijden. 

BUURTBUS




